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FINANSIERING AV ØYER KOMMUNES BIDRAG TIL HAFJELL NASJONALANLEGG, 
DELFINANSIERING AV ØKONOMISKE GARANTIER I FORBINDELSE MED OL 2022.  
 
 
Vedlegg: 
Intensjonsavtale nr 2 – datert 14.05.14 
Beskrivelse av modell for Nasjonalanlegg alpint og Freestyleanlegg i Hafjell Alpinsenter 
Kartutsnitt – vannledning fra Reinsvatn 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
K-sak 33/14: Intensjonsavtale Hafjell nasjonalanlegg og freestylepark 
 
Saksutredning: 
Hafjell er en av Norges beste alpindestinasjoner og et velbrukt sted for konkurranser i 
alpine grener på nasjonalt nivå, men tilfredsstiller per i dag ikke kravene for internasjonale 
konkurranser. Øyer og Hafjell er vertskap for VM alpint junior i 2015 og YOG Lillehammer 
2016. I søknaden om OL2022 er det Hafjell som skal være arena for 7 av 12 medaljeøvelser i 
alpint. Som et ledd i å etablere arenaer for disse arrangementene er prosessen med å søke 
om status som nasjonalanlegg for tekniske grener alpint blitt gjenopptatt. I tillegg er det 
også lansert planer for et komplett freestyleanlegg. 
 
En rekke investeringsbehov må dekkes for at nevnte arenaer skal fremstå som fullgode i 
forhold til fremtidige trenings- og arrangementsformål. Økt kapasitet for snøproduksjon er 
det mest sentrale investeringspunktet, da en kapasitetsøkning innebærer tilførselsledning 
fra ny vannkilde. De to tabellene under viser estimerte kostnader og finansieringsplan før 
området for Nasjonalanlegg er endelig avgjort. Oversikten inkluderer også Half-pipe som 
ikke inngår i Hafjell Freepark, men som likevel må løses som en del av nødvendig 
anleggsinvesteringer for YOG. Tallene i tabellen er nye, kvalitetssikrede tall og avviker derfor 
fra tall i vedlagt «Beskrivelse av modell for Nasjonalanlegg alpint og Freestyleanlegg i 
Hafjell Alpinsenter». Sum investering Nasjonalanlegg Alpint er 58,4, ikke 56,1 som i tabellen 
under. 
 
Investering: 

 
 



Finansiering: 

 
Tabellene ovenfor er Norges Skiforbund(NSF) sine egne kalkyler. Kalkylene viser en 
underdekning. Rådmannen forutsetter at nevnte underdekning finansieres av NSF og/eller 
Kulturdepartementet. 
 
I forbindelse med etableringen/søknaden om Sameiet Hafjell Nasjonalanlegg vil det bli 
utarbeidet et avtaleverk som vil danne grunnlaget for etableringen av underliggende 
selskaper.  Kjøp av aksjer eller tilskudd til slike selskaper kan etter kommuneloven ikke 
lånefinansieres og det må dermed finnes andre finansieringsløsninger.  
 
Øyer kommune eier i dag 5 % av selskapet Hafjell Alpinsenter AS. Det vurderes at det er 
hensiktsmessig å selge disse aksjene og reinvestere dette i Sameiet Hafjell Nasjonalanlegg . 
Utvikling av destinasjonens vintertilbud ved å etablere et nasjonalanlegg for alpint vil 
ytterligere befeste Hafjell som en attraktiv idrettsarena for både alpine grener og Freestyle. 
Rådmannen mener det er fornuftig å videreføre den strategiske satsingen på eierskap og 
nærhet til Hafjell. I tillegg er det allerede vedtatt støtte til JuniorVM i alpint og YOG som vil 
være en del av finansieringen.  
 
Selskapene i Hafjell vil bli stiftet med en relativt lav aksjekapital, ca 200.000 kroner samlet 
for de tre påtenkte selskapene, Hafjell Alpin Idrett AS, Sameiet Hafjell Nasjonalanlegg og 
Hafjell Freepark AS. Resterende vil gis som tilskudd til Sameiet Hafjell Nasjonalanlegg.  
 
Tabellen nedenunder viser foreslått finansiering av Øyer kommunes andel til 
Nasjonalanlegg Hafjell. Det er gjort et anslag på frigjort aksjekapital ved salg av aksjer i 
Hafjell Alpinsenter AS. Beløpet er usikkert. Dersom frigjort aksjekapital blir vesentlig mindre 
enn forutsatt vil Rådmannen komme tilbake til dette. 



*Tall i 1000kr 

 

Det er i K-sak 39/13 vedtatt en garanti som er kommunens egenandel for de bakkeløsninger 
som skal kjøres i Hafjell i forbindelse med et eventuelt OL i 2022. Med det avtaleverk og de 
tekniske løsninger man har skissert for nasjonalanlegg i Hafjell vil man langt på vei 
tilfredsstille de garantier som er satt for OL2022, som i størrelsesorden er maks 18 millioner 
kroner. 
 
Vurdering: 
I kommuneplanens samfunnsdel 2014 – 2025 er et av målene under verdiskapning og 
næringsutvikling at Øyer skal være Norges beste helårsdestinasjon. Dette er i tråd med 
Øyer kommunes satsning på turisme og idrett i regionen. Det er viktig å etablere 
permanente arenaer som tilfredsstiller samfunnets forventninger, idrettens behov og 
kommersielle krav, samt utvikler Hafjell og Øyer kommune til fortsatt å være en sentral 
aktør innen turistnæringen.  
 
Strategisk sett har Hafjell vært sett på som en viktig motor for utviklingen av Øyer 
kommune. Det er derfor viktig å sikre snøproduksjon og dermed legge til rette for at både 
langrenn og alpint har gode traseèr og ikke minst nok snø. En forlengelse av sesongen 
gjennom å sikre nok snø er viktig for å utvikle Hafjell som destinasjon. Konsekvensene av å 
ikke investere i et slikt anlegg vil være mindre snøsikkerhet og dermed en risiko for å tape 
markedsandeler. Dette vil få følger ikke bare for Hafjell som selskap, men også for Øyer som 
lokalsamfunn. 
 
Det er vurdert om det ville være hensiktsmessig å legge fram saken med flere alternativer 
til innstilling. Det er ikke funnet alternative finansieringsformer som rådmannen finner det 
aktuelt å foreslå. Saken bygger på K-sak 33/14 der det var bred politisk enighet om 
etablering av Nasjonalanleggselskapet Hafjell Alpin Idrett AS samt til etablering av 
underliggende selskaper. 
 

 Beløp Kommentar 

Kjøp av aksjer i Hafjell Alpin Idrett AS 
og Hafjell Freepark AS                                         

200 Reinvestering av frigjort aksjekapital 

Tilskudd til Sameiet Hafjell 
Nasjonalanlegg 

6 800 Reinvestering av frigjort aksjekapital 

Tilskudd VM alpint junior 1 000 Ligger inne i någjeldende økonomiplan 

Tilskudd UngdomsOL                                               
(fordelt over fem år fra og med 2012) 

1 500 Ligger inne i någjeldende økonomiplan 

Årlig tilskudd (500.000 per år i 
perioden 2016-2025) 

5 000 Finansieres av disp.fondet. Må innarbeides i 
økonomiplan fra og med 2015 

Sum 14 500  

Finanskostnader 700 
 
Synliggjøring av hva nasjonalanlegget sparer av 
kostnader ved å motta beløpet som tilskudd fra 
kommune  

Totalt 15 200  



Rådmannen velger å legge fram saken nå selv om finansieringsmodellen ikke er helt klar. 
Dette fordi arbeidet med konseptet avhenger av at de ulike partenes økonomiske rammer 
blir avklart. Nærmere informasjon om status og videre fremdrift vil bli gitt når dette 
foreligger. 
 
Øyer kommune er i en utfordrende økonomisk situasjon. Det er derfor lagt vekt på å finne 
finansieringsløsninger som i minst mulig grad reduserer rammen til ordinær drift.  
 
Rådmannen finner det også viktig at kommunestyret vedtar en rekke forutsetninger for å 
sikre at det finansielle bidraget inn i Nasjonalanlegg Hafjell er bærekraftig på lang sikt, samt 
at skissert finansieringsløsning bidrar til at de økonomiske garantiene (18 millioner kroner) 
som allerede er gitt i forbindelse med OL2022 blir oppfylt. 
 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 

1. Kommunestyret vedtar foreslått finansieringsplan under forutsetning av at: 
a) Det om kort tid utarbeides et avtaleverk der det er enighet mellom alle parter.      
Avtaleverket legges fram til politisk behandling. 
b) De økonomiske bidragene fra andre parter blir som forutsatt. 
c) Vannledning og snøproduksjonsanlegg er en del av nasjonalanleggstrukturen. 
d) Midlene dekker tilsvarende andel av Øyer kommunes økonomiske forpliktelser i 
forbindelse med tidligere gitt garanti til OL 2022. 
e) Idrettens krav til nasjonalanlegget skal tilsvare de IOC vil sette i forbindelse med 
eventuelt OL i 2022. 
f) Norges skiforbund aktivt jobber med å skaffe årlige internasjonale mesterskap til 
Hafjell 
g) Selskapet Hafjell nasjonalanlegg AS gir tilbake til det lokale miljøet ved å opprette 
et stipend i størrelsesorden 10.000 kroner som hvert år skal gis til en lokal utøver 
mellom 14 -18 år som har utmerket seg innen alpint eller freestyle. 
 

2. Rådmannen gis fullmakt til å selge Øyer kommunes aksjer i Hafjell AS. Det opprettes 
en avtale med selskapet for å sikre videreføring av eksisterende tilbud til barn og 
unge i kommunen 
 

 
 
 
 
Sveinar Kildal Annikken Reitan Borgestrand 
Rådmann 


